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Úvodník starosty 

Vážení čtenáři, 

rád Vás úvodem našeho nového vydání zpravodaje 

provedu celou řadou novinek, které jsme za poslední 

období v našich obcích mohli registrovat, případně nás 

v nejbližší době čekají. Všechny novinky, které jsou 

v našich obcích, mají přímou návaznost na práci 

zastupitelstva jako celku. Nezadržitelně se blíží 

dokončení nové hasičárny jednotky sboru dobrovolných 

hasičů ve Zborovicích, v Medlově se blíží vydání 

stavebního povolení pro připojení objektu hasičárny 

a knihovny na kanalizaci a vodovod, pro blížící se hody 

v našich obcích jsme započali s úpravou pozemku na 

Žabáku v Medlově, kde by mělo být zřízeno pódium pro 

hudební produkce doprovázející hody, zábavy, případně 

pro kulturnější vystupování herců, kteří jsou zváni díky 

práci osadního výboru každoročně na představení. Ve 

Zborovicích připravujeme provizorní zázemí pro návrat 

fotbalu, a to bychom rádi stihli připravit do začátku nové 

sezóny. Podzim bude v obci zasvěcen rekonstrukci 

veřejného osvětlení. Bude zasahováno do osvětlení 

v ulici Wolkerova, Nerudova, části ulice Hlavní, Sportovní, 

Lesní a celá ulice Hřbitovní. Veřejnou soutěží byla 

vysoutěžena nabídka společnosti DW STAVBY BRNO 

s cenou 4.298.662,- Kč bez DPH. Mezi zaručeně 

nejočekávanější novinku, kterou mohu i tímto potvrdit, je 

probíhající výběrové řízení na dodavatele stavby 

polyfunkčního objektu. Řízení bylo vyhlášeno 

s předpokladem zahájení výstavby od 1. 8. 2024, s délkou 

výstavby rok a půl a s uvedenou cenou 44.320.123,- Kč 

bez DPH. V závěru bych rád všem čtenářům, srdečně 

popřál příjemné prožití prázdnin a dovolených. 

Vítězslav Hanák 

Ze zasedání zastupitelstva 

Výpis z usnesení XI veřejného zasedání 

zastupitelstva z 25. dubna 2024: 

Zastupitelstvo obce schvaluje: 

• účetní závěrku Mateřské školy Zborovice, příspěvkové 

organizace, okr. Kroměříž, za rok 2023 s výsledkem 

hospodaření 176.861,55 Kč. 

• převedení výsledku hospodaření Mateřské školy 

Zborovice, příspěvkové organizace, okr. Kroměříž, za 

rok 2023 a to 150.000,- Kč do rezervního fondu 

a 26.861,55 Kč do fondu odměn. 

• účetní závěrku Základní školy Zborovice, okr. Kroměříž, 

příspěvkové organizace, za rok 2023 s výsledkem 

hospodaření 77.406,51 Kč. 

• rozdělení výsledku hospodaření Základní školy 

Zborovice, okr. Kroměříž, příspěvkové organizace, za 

rok 2023 a to 77.406,51 Kč do rezervního fondu. 

• navýšení počtu žáků ve třídách Mateřské školy 

Zborovice, příspěvkové organizace, okr. Kroměříž, o to 

na počet 24 + 4 žáci v každé třídě. 

• záměr rekonstrukce veřejného osvětlení RVO2, části 

ulice Hlavní, části ulice Lesní, části ulice Sportovní 

a ulice Nerudovy, Wolkerovy a Hřbitovní ve výši záměru 

5,0mil. Kč. 

• prodej části pozemku parc.č. 1360/9 v k.ú. Zborovice 

o velikosti asi 30 m2 v ceně 500,- Kč/m2 bez DPH. 

Kupujícím je společnost EG.D, a.s.. 

• prodej části pozemku parc.č. 1058 v k.ú. Zborovice 

o velikosti asi 140m2 v ceně 235,- Kč/m2 bez DPH. 

Kupujicím je společnost XXXXX 

• koupi části pozemku parc.č. 1103 v k.ú. Zborovice 

o velikosti 307m2 v ceně 285,-Kč/m2 vč. DPH, 

prodávajícím je XXXXX 
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Zastupitelstvo obce pověřuje starostu obce ke zjištění 

zákonných podmínek pro sloučení dvou zřizovaných 

organizací zrušením a informování o podmínkách na 

nejbližším možném veřejném zasedáním. 

Výpis z usnesení XII veřejného zasedání 

zastupitelstva z 6. června 2024: 

Zastupitelstvo obce schvaluje: 

• a) zprávu č. 321/2023/IA o výsledku přezkoumání 

hospodaření obce za rok 2023, b) závěrečného účtu 

obce Zborovice a souhlas s celoročním hospodařením 

za rok 2023 a to bez výhrad, c) účetní závěrky obce za 

rok 2023. 

Zastupitelstvo obce souhlasí s: 

• poskytnutím daru paní XXXXX ve výši 35.000,-Kč 

z rozpočtu obce Zborovice. 

• prodejem části pozemku parc. č. 506/2 v k. ú. Medlov u 

Zborovic, v ceně 60,- Kč/m2 bez DPH, kupujicí je paní 

XXXXX. Všechny náklady spojené s prodejem hradí 

kupující. 

• koupí pozemku parc. č. 1103 v k.ú. Zborovice o ploše 

317m2 a ceně 285,- Kč/m2. 

Mateřská škola 

Kniha v mateřské škole 

V březnu jsme oslavili Den knihy, což byla skvělá 

příležitost, aby si děti uvědomily, jak jsou knihy důležité. 

V rámci oslav jsme navštívili místní knihovnu, kde se děti 

seznámily s knihovním prostředím, prohlédly si různé 

druhy knih a dozvěděly se, jak si mohou knihy půjčovat 

domů. Tato návštěva byla pro děti velmi inspirativní 

a motivovala je k většímu zájmu o čtení. 

 

Po celý školní rok se snažíme děti co nejvíce zapojit do 

světa knih. Pravidelně si s dětmi čteme pohádky, příběhy 

a básně, které nám pomáhají otevřít dveře do 

fantazijních světů plných dobrodružství a poznání. 

Děti si mohou samy prohlížet knihy, což je povzbuzuje 

k zájmu o čtení. Také organizujeme různé zábavné 

aktivity, jako je tvoření vlastních příběhů, kreslení 

obrázků k přečteným knihám nebo hraní divadla podle 

příběhů z knih. 

Předčtenářská gramotnost je klíčovým obdobím ve 

vývoji dětí, kdy získávají základní dovednosti potřebné k 

tomu, aby se staly úspěšnými čtenáři. Patří sem například 

poznávání písmen, rozšiřování slovní zásoby, porozumění 

příběhům a schopnost soustředit se na poslouchání. 

Knihy jsou pro děti nesmírně důležité, protože jim 

otevírají nové světy a umožňují jim vidět, co kolem sebe 

nemáme. Dokáží je zanést do světa, kam se jen tak 

nedostaneme. Díky knihám děti objevují nové příběhy, 

učí se nová slova a rozšiřují si obzory. Knihy také 

podporují jejich fantazii a učí je, jak vyprávět vlastní 

příběhy. Pravidelné čtení rovněž posiluje vztahy mezi 

rodiči a dětmi, když si spolu doma čtou.  

Adéla Chytilová 

Odpoledne pro Berušky 

V mateřské škole se snažíme vymýšlet akce, při nichž 

se zapojí i rodiče a stráví hezký čas se svými dětmi. 

A právě jednou z těchto aktivit bylo „Odpoledne pro 

Berušky“ na zahradě MŠ. 6. 5. 2024 přišli všichni, kteří 

měli chuť pomoci a společně si s dětmi zahrát různé hry 

a splnit nabízené sportovní aktivity. 

Práce a činností bylo dost – příprava pomůcek 

a hraček, které děti využívají při trávení času na zahradě 

(kočárky, koloběžky, míče,…), prostě údržba všeho, co je 

potřeba. 

Pokračovaly hry a sportovní aktivity. Děti si rády hrají 

s rodiči, přijímají od nich potřebné vzory chování 

a prožívají společné nezapomenutelné zážitky. Nejlepším 

dárkem pro děti je pozornost rodičů. Velmi si vážíme 

spolupráce rodičů, pedagogů a dětí. Vzájemná podpora 

a komunikace umožňují hladší řešení problémů, dává 

dětem pocit zázemí a rodičům důvěru ve vedení školy. Za 

důležité považujeme, že děti se takto učí od svých rodičů 

být aktivní v životě. Vidí své rodiče spolupracovat na 

určitém cíli a samy mají chuť se zapojit. 
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Společná beseda a opékání špekáčků bylo 

vyvrcholením a zakončením akce. Celé odpoledne se 

vydařilo, neslo se v duchu dobré nálady, dětské radosti 

a smíchu. Za pomoc a spolupráci děkujeme a budeme se 

příště opět těšit. Každé zapojené ruce nám moc 

pomohou.  

Ivana Balášová 

V mateřské škole to žije! 

V průběhu celého školního roku dětem připravujeme 

různá odpoledne s rodiči, výlety, projektové dny,... 

I v jarním období tomu nebylo jinak. Zúčastnili jsme se 

projektu „Voda” v základní škole, prožili jsme příjemná 

tvořivá a sportovní odpoledne s rodiči a dětmi, vydali 

jsme se do divadla ve Zlína na „Pipi dlouhá punčocha“, 

předškoláci navštívili I. třídu v ZŠ, shlédli jsme práci 

hasičů, záchranné služby a mnoho dalšího. Vyvrcholením 

byl však školní výlet. 

A kam že jsme se to vydali? Našim cílem byla naučná 

stezka „Po stopách lovců mamutů“ v Boršicích 

u Buchlovic. Ve čtvrtek 30. 5. 2024 ráno jsme nastoupili 

do autobusu a už se jelo. Netrpělivě jsme očekávali, co 

nás čeká. A už to tu bylo. Už jsme viděli první tabuli. 

Celou stezkou jsme objevovali život lovců mamutů - 

jejich způsob obživy, druhy obydlí, výrobou 

jednoduchých nástrojů, dopravní prostředky a mnoho 

dalšího. Cestou nás provázely různé stopy zvířat a ty nás 

dovedly ke krásným dřevěným sochám zvířat a k lovcům 

mamutů. Po krátké túře nám pořádně vyhládlo a vydali 

jsme se na oběd. Čekání nám zpříjemnila zvířátka, která 

zde chovají. Plní zážitků jsme po výborném obědě 

a zmrzlině odjeli zpět do Zborovic, kde na už na všechny 

čekali rodiče. 

 
Jarní období v naší mateřské škole bylo plné aktivit, 

které děti nejen bavily, ale také vzdělávaly. Jsme rádi, že 

jsme mohli poskytnout tolik příležitostí pro tvoření 

vzpomínek a těšíme se na další dobrodružství, které nám 

následující období přinese. 

Adéla Polišenská 

Základní škola 

Školní akademie 

Školní akademie patří k tradičním akcím naší školy. Po 

covidové pauze se nám opět podařilo zaplnit sál v místní 

sokolovně a dlouhá příprava, která předcházela, se 

zúročila dne 15. května 2024 krásným vystoupením.  

Žáci předvedli různorodá vystoupení plná energie 

a talentu. Představili se v roli zpěváků, autorů 

vystoupení, herců, hudebníků, recitátorů a moderátorů 

od těch nejmladších až po ty nejstarší. 

 
V prvním vystoupení zazářili šesťáci jako Pidilidi. 

Prvňáčci v písničce a žáci třetí třídy v pásmu básniček 

připravili maminkám překvapení k jejich svátku slaveném 

12. května. Druháčci nás pozvali do Afriky a prokázali 

znalost angličtiny v krátkých básničkách. Čtvrťáci nás 
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naladili na taneční vlnu ukázkou moderních tanců 

a nadšenci němčiny roztleskali sál písničkou Včelka Mája. 

Na závěr akademie jsme se mohli přenést do pohádky 

Červená Karkulka v podání žáků 8. třídy. Nechyběla 

samozřejmě recitace žákyň druhého stupně a chvilka 

s hrou na hudební nástroje. 

Jednotlivá vystoupení se setkala s velikým ohlasem 

publika. Děkujeme, že jste přišli své děti podpořit 

a věříme, že jste si spolu s námi odpoledne užili. A my se 

již nyní těšíme na další společné setkání s vámi. 

Václava Ryšánková 

Den Země 

Svátek naší planety, Den Země, jsme v rámci 

projektového dne oslavili i v ZŠ Zborovice. Naši deváťáci 

si pro své mladší spolužáky připravili zábavné dopoledne 

s řadou aktivit. Část z nich se věnovala přírodním 

katastrofám. Děti si vyzkoušely, jak vzniká tsunami 

a vytvořily si sopku ve zkumavce. Další skupinky deváťáků 

se zaměřily na zodpovědné chování vůči životnímu 

prostředí. S mladšími dětmi tedy deváťáci káceli papírový 

prales, v písku těžili neobnovitelné zdroje, zatopili ostrov 

postavený ve skleničce, malovali oblaka třpytící se vlivem 

ozónové díry a zkoušeli stavět papírový dům na svahu 

poničeném půdní erozí. Nechyběla samozřejmě ani 

recyklace odpadů, tentokrát se zaměřením na znečištění 

oceánů. 

 
Celý projekt byl doplněn informacemi o těchto 

ekologických hrozbách, o nichž žáci v každé třídě 

debatovali, shrnuli podstatu daného problému 

a společně hledali cesty k jeho řešení. Všichni se průběhu 

dne výborně bavili a zároveň se spoustu nového naučili.  

Monika Tomíková 

Jaro ve školní družině 

Příchod jara jsme přivítali s radostí. Jakmile se objevily 

první jarní paprsky, využili jsme každou chvilku odložit 

zimní bundy a věnovat se i delším procházkám, na 

kterých jsme objevovali první kvetoucí posly jara, nebo 

hrám, jež nám paní zima neumožnila. 

Ze zimního spánku paní vychovatelky, za jásotu všech, 

probudily pískoviště. Zde pak vznikaly pod zdatnýma 

rukama našich dětí pískové hrady, jeskyně i celá města 

nebo písková cukrárna. 

Věnovali jsme se také úklidu naší zahrady a nejedno 

odpoledne jsme strávili odklízením drobných větviček, 

které zůstaly v trávě. 

Dubnový měsíc patřil dvěma družinovým akcím. První 

z nich byla oslava Dne Země, jež připomíná důležitost 

zodpovědného chování vůči životnímu prostředí kolem 

nás. 

Dětem rozdělených do věkově smíšených týmů se 

podařilo rozluštit tajný vzkaz zodpovězením kvízových 

otázek z oblasti přírody a ochrany životního prostředí. 

Následně svébytným způsobem projevily umělecké 

nadání ztvárněním čisté nebo znečištěné planety dle 

vlastního výběru. 

 
Děti si během tohoto odpoledne nejen připomněly, 

proč je příroda důležitá a jak by se k ní měly chovat, ale 

také si uvědomily její křehkou krásu, kterou by se měly 

snažit zachovat pro sebe i následující generace. Poslední 

dubnový den se nesl v duchu čarodějnického reje. Počasí 

nám přálo, a tak jsme i s dětmi v krásných kostýmech, 

využili školní zahradu. Nejdříve byla pro malé čaroděje 

a čarodějky připravena stezka s tematickými úkoly. Od 

rozeznávání léčivých rostlin, přes míchání lektvarů až po 

čarování kouzelnou hůlkou. Završením krásného 

odpoledne bylo kromě získání čarodějnických osvědčení 

také opékání špekáčků. Velké poděkování patří dětem, 
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které dobrovolně nabídly svou pomoc při dohledu nad 

stanovišti, při přípravě ohně a servírování špekáčků 

mladším spolužákům. 

Květnem nás provázel Den maminek/babiček, o nichž 

jsme si povídali, kreslili je a tvořili láskyplná přáníčka. 

Vrátili jsme se také k ekologickým tématům a zahráli 

jsme si na ochránce přírody především formou rozličných 

pohybových, ale i postřehových a tvořivých her. Kromě 

vědomostí a postřehu se děti také učily udržet týmového 

ducha a nadchnout sebe i spolužáky pro dobrou věc 

a společný cíl. 

 
Jarní období jsme prožili příjemně a nyní již 

s očekáváním pomalu vyhlížíme blížící se léto 

a radovánky s ním spojené. 

Klára Netopilová 

Úspěch v literární soutěži 

Dne 25. dubna 2024 jsme se se dvěma žákyněmi naší 

školy zúčastnily slavnostního vyhlášení okresního kola 

soutěže Kroměřížská Litera v Knihovně Kroměřížska. Do 

soutěže se pravidelně s žáky druhého stupně 

zapojujeme, a proto nás potěšilo ocenění dvou prací na 

téma Tajemná kniha v kategorii poezie, z čehož máme 

obrovskou radost. Žáci druhého stupně soutěžili ve dvou 

kategoriích – tvorba žáků 6. - 7. tříd a tvorba žáků 8. -9. 

tříd. Martina Dostálíková ze 7. třídy a Johana Ryšánková 

z 9. třídy získaly obě krásné třetí místo. Oběma děvčatům 

patří velká gratulace a poděkování za vzornou 

reprezentaci školy, přejeme jim rovněž mnoho úspěchů 

v jejich další tvorbě. 

 
Václava Ryšánková 

Poznej a chraň 

Na konci března se konala ve volnočasovém středisku 

TYMY v Holešově přírodovědná soutěž pro tříčlenné 

týmy „Poznej a chraň“ pořádaná Ekocentrem Čtyřlístek 

ze Zlína na téma Voda, voděnka (voda ve Zlínském kraji). 

Soutěžilo se ve dvou kategoriích – mladší žáci (4. – 5. 

třída) a starší žáci (6. – 7. třída). Jelikož se letos do starší 

kategorie přihlásily jen 4 týmy, byla soutěž spojena. 

V mladší kategorii poměřovalo své síly sedm týmů a ve 

starší čtyři týmy z okresu Kroměříž. Soutěžilo se 

v teoretických znalostech formou testu, v poznávání 

přírodnin a letos poprvé ve vytvoření projektu na téma 

Voda.  

Mladší kategorie vytvořila 3D model rybníka na 

Podlavčí ve Zborovicích a připravili si i prezentaci. Oba 

týmy starší kategorie si připravily pokusy s vodou, které 

představovaly ostatním týmům. Kluci z mladší kategorie 

– Adam Kobzinek, Timoteus Políček a Ondřej Štěpánek se 

umístili na 6. místě. Kluci ze starší kategorie – Marek 

Láník, Matěj Sukupčák a Ondřej Šubčík se umístili na 3. 
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místě s postupem do krajského kola ve Zlíně, děvčata – 

Vanesa Drábková, Amálie Obdržálková a Elen 

Šimkovičová byla na 4. místě.  

 
Vzhledem ke skutečnosti, že rozdíl v počtu bodů na 

3. a 4. místě byl minimální, postoupili všichni do 

krajského kola. Krajské kolo se uskutečnilo v úterý 30. 4. 

2024 v krásných prostorách Krajské knihovny Františka 

Bartoše ve Zlíně. Soutěž proběhla podobně jako 

v oblastním kole. Oba týmy sice neobsadily první příčky, 

ale i tak jim patří velký dík za vzornou reprezentaci školy. 

Kamila Obdržálková 

Zlatá srnčí trofej 

V rámci Přírodovědného kroužku s mysliveckou 

tématikou se žáci dne 18. 5. 2024 zúčastnili na střelnici 

Hvězda v Kotojedech u Kroměříže myslivecké soutěže 

s názvem Zlatá srnčí trofej. Soutěžili ve II. kategorii – 

mladší žáci (III. – V. třída) a to ve složení: Jana Chytilová, 

Jakub Novotný a Viktorie Obdržálková. Za III. kategorii – 

starší žáci (VI. – IX. třída) reprezentovala naši školu 

Amálie Obdržálková.  

Soutěž měla dvě části: teoretickou a praktickou. 

Teoretická část proběhla formou písemného testu, kde 

se zjišťovaly znalosti z myslivecké výchovy, myslivecké 

zoologie, péče o zvěř, lovectví a střelectví a ochrana 

přírody. Praktická zkouška znalostí byla prověřena na 

stanovištích – parůžky srnce, myslivecká kynologie, 

botanika a první pomoc. Sice jsme neobsadili první místa, 

ale i tak velká poklona patří všem zúčastněným, protože 

příprava byla náročná a pro všechny to byla premiéra.  

 
Touto cestou bych chtěla poděkovat i panu Petru 

Novotnému za výbornou a trpělivou pomoc při vedení 

kroužku a přípravě žáků na soutěž.  

Kamila Obdržálková 

Z činnosti Pionýra 

Pionýrský sedmikvítek 

Každoročně se účastníme několika soutěží 

Pionýrského sedmikvítku a nejinak tomu bylo i v tomto 

roce. Některé soutěže teprve porota hodnotí a výsledky 

zatím neznáme (fotosoutěž Clona), finále Dětské Porty je 

teprve před námi (uskuteční se 1. června v Kroměříži). 

Vyhodnoceno však bylo krajské i republikové finále 

soutěže výtvarné a rukodělné tvořivosti. Práce do obou 

soutěží vznikaly většinou v rámci činnosti na družinových 

schůzkách Pionýra, v letošním roce se zapojili členové 

mladší i starší družiny oddílu a jejich snažení přineslo 

velmi dobré výsledky. 

V oblastním kole – 2D práce (tedy výkresy) 

v nejmladší kategorii zvítězil Táďa Kozák, v kategorii B se 

na třetím místě umístil Fíla Kobzinek a v kategorii 

C přidala ještě vítězství Sofi Ježova. 

V prostorových pracích se nám také dařilo – 

v kategorii A si další vítězství připsal Táďa Kozák, 

pomyslnou zlatou v letošním roce získala Milana 

Bodakova v kategorii D a v téže kategorii ještě stříbrnou 

přidala Leňa Dostálová. Družina Mláďátek za svůj model 

hradu do sbírky ocenění přidala ještě druhé místo 

v kolektivním pracích. V republikovém finále, kam porota 
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doporučila práce z oblastních kol, jsme získali v letošním 

roce dvě medialová ocenění v prostorových pracích. 

V nejmladší kategorii zvítězil Táďa Kozák a v kategorii 

D byla druhým místem oceněna práce Milany Bodakové. 

V Českých Budějovicích se konalo republikové finále 

hudební a pěvecké soutěže Melodie. 

Na hodně dlouhou cestu se vydala i Janča Chytilová, 

která se do finále soutěže prozpívala z oblastního kola 

v Litovli. Za svůj výkon v republikovém měření sil (vlastně 

hlasů) si odvážela domů Čestné uznání. 

Všem oceněným blahopřejeme a děkujeme za 

výbornou reprezentaci našeho oddílu, ale i naší obce. 

Těm, kteří měli odvahu a do některé ze soutěží se 

zapojili, patří pochvala a poděkování také. 

A poděkování také rodičům, kteří aktivity dětí 

podporují. 

Třeba i v dalších soutěžích osloví některá z prací 

porotce. Držte nám pěsti! 

Zelené aktivity v oddíle Pionýra 

Aktivity z oblasti přírodovědy a ochrany životního 

prostředí nám nejsou cizí. Vedle různých her 

motivovaných touto tematikou se zapojujeme i do 

větších aktivit. V zimním období členové starší družiny 

vyráběli hnízdní budky pro ptáky. Členové mladší 

družinky plnili přírodovědný úkol týkající se chráněných 

druhů zvířat a rostlin v rámci republikové aktivity Něco za 

něco. Za svou práci získali ocenění – pomůcky 

k přírodovědnému bádání. 

V rámci projektu „Zelené dny“ jsme využili nově 

získané pomůcky i další materiál, který máme k dispozici 

a sváteční den v květnu jsme věnovali zkoumání 

ekosystému rybník. Vyzkoušeli jsme si práci 

s pozorovacími kelímky, pracovali jsme s ručními i 

stolními mikroskopy, naučili jsme se připravit si vzorek 

k pozorování, něco se dověděli o vývoji hmyzu a část 

společného setkání jsme věnovali i tvoření. 

 

Součástí stejného projektu byla i naše víkendová akce 

v Hipocentru v Koryčanech – tentokrát věnovaná 

ekosystému les a ekosystému ranč. Třídenní pobyt jsme 

zahájili prohlídkou nedalekého zámeckého parku. 

V průběhu víkendu jsme se vypravili na čtyřhodinovou 

cestu lesem, sledovali jsme rostliny i obyvatele lesa 

v jejich přirozeném prostředí. V místě ubytování jsme 

měli možnost pozorovat zvířecí obyvatele téměř na 

každém kroku. Od majitelů i dalších „koňáků“ jsme se 

dověděli mnoho zajímavého o chovu i výcviku koní, viděli 

jsme i praktické ukázky tréninku ježdění, ukázky práce s 

koněm – westernové ježdění, sledovali jsme vyhánění 

koní na pastvu a zblízka si ve stájích prohlédli všechny 

chované koně i s letošními hříbaty (nejmladší je sotva pár 

dní staré). Mohli jsme si také prakticky vyzkoušet 

lasování – trikové i pracovní a podívali jsme se do dílny, 

kde vznikají kožené přívěsky, klíčenky, náramky, 

opasky…. Všichni jsme na památku koženou klíčenku 

dostali. Část programu jsme věnovali také sportování 

a soutěžení, zazpívali jsme si s kytarou. I počasí se 

umoudřilo a po pátečním mírném deštíku, který nás 

provázel cestou tam, už po celou dobu svítilo sluníčko. 

 
V současné době dokončujeme plnění jedné 

z přírodovědných výzev Pionýra a za poznáním se určitě 

zase brzy vypravíme. 

Noc s Andersenem 

Letošní pohádková noc se stala vskutku pohádkovou 

již místem, kde se uskutečnila. Kdo z vás může říct, že se 

mu podařilo vyspat na zámku? My teď už ano! 

Dvacítka účastníků nocovala na zborovickém 

zámečku. Prostor zámku i okolního parku jsme využili 

k aktivitám letošní akce. A přišla za námi i vzácná 

návštěva – paní zámku nás uvítala a pak sledovala naše 

hemžení a hry. Malý Meluzínek hlídal, abychom 

nepřekročili hranici do minulosti a aby se i jemu dobře 

usínalo, půjčili jsme mu našeho pionýrského pejska 

Pipeho. Pohádková kouzla se vznášela celým prostorem 
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ještě dopoledne, když jsme společně vyráběli a pak se 

balili k odchodu domů. Zase za rok se do pohádky určitě 

rádi vrátíme. 

Český den proti rakovině 

Celonárodní sbírka známá jako Kytičkový den se opět 

konala i ve Zborovicích, kde tuto aktivitu již mnoho let 

zajišťují pionýři. Sběrači se ve středu 15. května opět 

vydali do ulic obce, aby se odpoledne vraceli řádně 

uchození. Vaky, do kterých jste měli možnost přispět i vy, 

jim za několik hodin v terénu řádně ztěžkly. 

 
V letošním ročníku sbírky se ve Zborovicích podařilo 

shromáždit a odeslat na účet Ligy proti rakovině celkovou 

částku 10. 732,- korun. 

Děkujeme všem, kteří ochotně sáhli po dvacetikoruně 

a vyměnili ji za kvítek měsíčku lékařského! 

Poděkování si jistě zaslouží všichni, kteří letošní sbírku 

zajišťovali – Honza, Leňa, Mila, Nika, Kika a Maksym. 

Díky! 

Letní tábor 2024 

Letošní letní tábor se uskuteční v termínu 28. 7. - 9. 8. 

2024 opět v Rajnochovicích, stanová základna Vojtkova 

louka. 

Tábor je určen dětem od 6 do 15 let (po absolvování 

první třídy). Cena poukazu je 4.500 korun. 

Ubytování – podsadové stany, dřevěné WC i sprcha. 

Vaření v místě tábora. 

Protože máme ještě pár volných míst, nabízíme 

možnost účasti na tomto táboře i dalším dětem. 

Jestli zvládneš trošku nepohodlí, nerozhodí tě, když 

zaprší nebo se umažeš při hrách, ale i táborové práci, 

dokážeš se dívat kolem sebe, tak se můžeš přidat. 

Nabízíme ti dobrodružství, možná poznání nových 

kamarádů i sebe sama, společné chvíle u ohně i při hrách 

v lese, ale třeba také oblohu plnou hvězd a možnost 

slyšet, co si v noci „vypráví les“… 

V případě zájmu se bližší informace můžete dovědět 

od vedoucích – třeba na čtvrtečních schůzkách. 

Lenka Sakařová 

Aktivity hasičů 

Sbor dobrovolných hasičů Zborovice 

V měsíci březnu hasičský sbor provedl sběr železného 

šrotu v celé obci. 

V dubnu členové zásahové jednotky zorganizovali pro 

Mateřskou školu přednášku o Požární ochraně spojené 

s ukázkami vyprošťování z havarovaného vozidla a hašení 

hasičskou technikou v areálu železniční stanice ve 

Zborovicích.  

Koncem dubna se soutěžní družstva mužů a žen 

zúčastnila požární soutěže “O Putovní pohár starosty 

obce“ v Medlově. 30. dubna jsme zorganizovali tradiční 

Stavění Máje, pálení čarodějnic na hřišti T. J. se 

zábavným programem pro děti.  

 
Na začátku května se zástupci našeho sboru zúčastnili 

mše sv. Floriána v kostele sv. Bartoloměje ve Zborovicích. 

Dále jsme se zúčastnili oslav 95. výročí založení SDH 

Těšánky. Řidiči našeho sboru se zúčastnili přeškolení 

řidičů referentských vozidel. Soutěžní družstva mužů, žen 

dosáhla výborných výsledků v 1. kole soutěže v požárním 

sportu. Mladí hasiči se zúčastnili požární soutěže ve 

Vrchoslavicích a jejich vedoucí jim zorganizovali exkurzi 

na Dny hasičských sborů Zlínského kraje na Výstavišti 

Kroměříž.  

Koncem května jsme provedli kácení máje, v sobotu 

na Den dětí jsme ve spolupráci se zájmovými spolky 

podíleli na akci Dětského dne na hřišti T. J.  

Na začátku června se členové našeho sboru zúčastnili 

slavnost Božího těla ve Zborovicích, soutěžní družstvo 

mužů se zúčastnilo Okresního kola v Hulíně, družstva 

malých hasičů se zúčastnila požární soutěže v Nové 

Dědině a v Litenčicích. Poslední den v červnu jsme se 

technicky podíleli na akci Hurá na prázdniny pořádané 

kulturní komisí na Zámečku ve Zborovicích. 

Štefan Valigurský, starosta sboru 



Zpravodaj obcí Zborovice a Medlov 
 

9/20 

Sbor dobrovolných hasičů Medlov 

V uplynulém čtvrtroce jsme dle plánu práce 

uskutečnili sběr starého železa, vyčistili hasičskou nádrž, 

účastnili jsme se mše svaté věnované patronu hasičů sv. 

Floriánovi a rovněž jsme se účastnili příprav a mše svaté 

k uctění Božího těla. Poslední dubnovou sobotu jsme 

uspořádali soutěž „O Pohár starosty obce“. Zasoutěžit si 

přijelo 15 družstev mužů, 8 družstev žen a 3 družstva 

v kategorii „staří páni“. Na postu vítězů se umístili 

v kategorii mužů Prchalov (okres Nový Jičín), v kategorii 

žen Roštění (okres Kroměříž) a v kategorii starých pánů 

Výkleky (okres Přerov). Počasí nám celkem přálo a jsme 

rádi, že přijelo jak více soutěžících družstev, tak se na 

soutěž přišlo podívat i dost diváků. Pro všechny bylo 

připraveno občerstvení z udírny a grilu. 

 
Od května započala soutěžní sezona a naši vesnici 

často reprezentují 2 družstva mužů. Doposud se družstva 

z Medlova zúčastnila soutěží Chropyni, Morkovicích, 

Troubkách, Seloutkách, Ludslavicích a Počenicích. 

V měsíci srpnu nás čekají tradiční akce hodového 

víkendu. Od 20:00 hodin se uskuteční venkovní hodová 

zábava v areálu TJ Medlov se skupinou Akredys. V neděli 

ráno proběhne mše svatá u místní kapličky sv. 

Bartoloměje s následným koncertem Zdounečanky 

v areálu TJ Medlov. Opět se pokusíme domluvit i skákací 

hrad či podobnou atrakci, aby si hodové dopoledne užily 

i děti.  

Všem přejeme krásné léto a snad se uvidíme 

na plánovaných akcích. 

Pavel Machourek, starosta sboru 

Turisté nezahálejí 

Turisté se vydávají na plánované trasy po dvou až 

třech týdnech o sobotách. Při těchto trasách obdivují 

spoustu zajímavých lokalit jako například v Zašové 

Pohádkový orloj a pramen Stračka. Našemu zájmu neušel 

ani Janův hrad nad Vizovicemi a místní krásný zámek. 

Prošli jsme se také lužními lesy Litovelského Pomoraví ze 

Střeni do Horky nad Moravou za krásného slunečného 

počasí. Také jsme navštívili ve Vizovických vrších pietní 

místo Ploština, prohlédli jsme si muzeum i novou 

expozici. 

V měsíci květnu jsme uskutečnili čtyřdenní zájezd do 

Jeseníků – Zlaté hory. Ubytování jsme měli zajištěno 

v hotelu Franz, Rejvíz. Během těchto krásných slunečních 

dnů jsme absolvovali několik tras – zašli jsme si 

k Velkému mechovému jezírku, k poutnímu místu 

Lurdská jeskyně; absolvovali delší trasu k rozhledně Zlatý 

chlum a kolem pramenů na Křížový vrch. Také jsme si 

zašli do Zlatokopeckého skanzenu, kde jsme obdivovali 

Zlatorudné doly, tavící pec, Zlatokopecké sruby, přírodní 

amfiteátr i strážní věže. Někteří se vydali ke kostelu sv. 

Panny Marie Pomocné a jiní zase do Zlatých Hor. 

Poslední den jsme navštívili město Zlaté Hory, vyšli si ke 

kapli sv. Rochuse a na rozhlednu Biskupská kupa. Domů 

jsme se vraceli spokojeni a plni zážitků. 

 
Do konce měsíce května se někteří turisté vydají na 

cyklo „Společně za krásami Mikroregionu Morkovsko na 

kole“ a jiní na pěší trasu z Nezdenic na zámek Nový 

Světlov Bojkovice. 

Ludmila Burešová 

Z činnosti mysliveckého spolku 

V únoru letošního roku proběhlo každoroční povinné 

sčítání zvěře, jež má přinést obraz o jarních stavech 

zvěře, která se v naší honitbě vyskytuje a na základě 

výsledků tohoto sčítání je pak mysliveckým hospodářem 

sestavován plán péče a lovu.  

V březnu jsme provedli tradiční úklid v okolí chaty 

U Zajíčka a na naší střelnici ve Zmolách. Na střelnici jsme 

pak museli provést nucenou opravu střešní krytiny, která 

byla poškozena spadlým stromem po zásahu bleskem. 

Následně jsme měli slavnostní výroční členskou schůzi, 

na kterou jsou zváni zástupci obce, honebního 

společenstva, spřízněných spolků a další naši kamarádi 

a podporovatelé. Zde podrobně hodnotíme uplynulý 
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myslivecký rok a následně diskutujeme nad současnými 

problémy a probíráme naše myslivecké zážitky.  

V dubnu proběhla v Kroměříži na výstavišti Floria 

chovatelská přehlídka všech trofejí, jež se na okrese 

Kroměříž v minulém mysliveckém roce ulovily. Zde jsme 

velmi dobře prezentovali naši práci, spočívající v péči 

a chovu zvěře, když bylo přízní bohyně Diany dáno 

našemu členu, panu Radku Šebestíkovi, aby ulovil svého 

prvního muflona, který byl nakonec vyhodnocen jako 

nejsilnější mufloní trofej odlovená v loňském roce na 

okrese Kroměříž a tato ohodnocena zlatou medailí. 

Úspěšnému lovci se patří popřát „Lovu zdar!“ Myslím, že 

to je dobrá ukázka naší práce a péče o zvěř. 

 
V květnu proběhl závod našich členů ve střelbě na 

asfaltové terče, který letos vyhrál pan Ing. Jaroslav Plšek 

a bude nás reprezentovat i při našem veřejném závodě 

ve střelbě na asfaltové terče, který se bude konat 15. 6. 

2024, tentokrát „O pohár starosty obcí Zborovice 

a Medlov“. Tímto jste všichni srdečně zváni. 

Veřejný závod ve střelbě na asfaltové terče 

Dne 15. června 2024 Myslivecký spolek Zborovice - 

Medlov uspořádal veřejný závod ve střelbě na asfaltové 

terče – „O pohár starosty obcí Zborovice a Medlov“ pro 

střelce z našeho okolí. Závod probíhal na naší střelnici ve 

Zmolách, kde střelci zápolili ve třech disciplínách, a to na 

vysoké věži (10 terčů), loveckém kole (20 terčů) a zajíci 

na průseku (10 terčů). Nejlépe ze všech střílel pan Radek 

Kyprý, který soutěž vyhrál nástřelem 38 ze 40 možných 

terčů. Pro všechny účastníky závodu byly přichystány 

hodnotné ceny a bohaté občerstvení plné mysliveckých 

specialit. Tento závod je velmi dobrou ukázkou lovecké 

sportovní střelby a zacházení se zbraní jak pro příznivce 

střelectví, tak pro širokou veřejnost. V neposlední řadě 

jde o společenskou akci, která prezentuje obě naše obce 

v širokém okolí. Na akci nás pak přišel osobně podpořit 

i pan starosta s manželkou a některými členy 

zastupitelstva našich obcí. Počasí nám přálo a kdo 

z našich spoluobčanů si našel čas a přišel, byl jistě 

spokojen. 

 
 

 
Závěrem bych touto cestou rád poděkoval všem 

našim sponzorům, kteří nás v našem úsilí podpořili 

a poskytli věcné dary pro jednotlivé účastníky. Zejména 

pak obecní úřad ve Zborovicích, Pilana SB, a.s., ALFA 

Blades, a.s., a firmu LEDO kartonáž, která věnovala hlavní 

cenu pro vítěze tohoto závodu. 

Pavel Boukal, předseda MS Zborovice - Medlov 

Šachový oddíl TJ Pilana Zborovice 

Chaloupka Open Roštín  

Chaloupka Open Roštín byl naplánována na 16. září 

2023. Krátce před sezonou jsme si chtěli prověřit naše 

schopnosti pro ročník 2023/2024. Celkem se nás sešlo 11 

hráčů, kdy do příjezdu Jirky Mojžíška zaskakoval 

nečekaný host Philippe z Francie. Letos to byla jízda dvou 

hráčů.  



Zpravodaj obcí Zborovice a Medlov 
 

11/20 

Při neúčasti Petra Petříka vnikl tandem Mojmír 

Prachař a Petr Krejčí, kteří svému pronásledovateli 

Romanu Sasovi utekli o 4 body. Hrálo se dvojkolově. 

Z vítězství se radoval Mojmír Prachař se 17,5 body, 

stříbro bral Petr Krejčí se 17 body a bronz Roman Sas 

s 13,5 body. 0 čtvrté a páté místo se dělili Míra Nezdařil 

a Karel Štencel s 13 body. Výborně se držel i na 6. místě 

Jirka Indrák s 11,5 body a Karel Foltýn s 10 body. Další 

pořadí 8. místo Jirka Mojžíšek 5 bodů, Vlastik Nezdařl na 

9 místě s 4 body. Závěr tabulky byl v režii našich mladíků 

a to na 10. Martin Kucián s 3,5 body a Josef Tomeček s 2 

body. 

Tentokrát je třeba pochválit Petra Krejčího za vzornou 

přípravu a vedení celé akce. Vše bylo korunováno 

výborným občerstvením a milou obsluhou restaurace. 

Krajská soutěž – západ  

Historický úspěch našeho Ačka. 11 zápasů z toho 9x 

výhra a 2x remis. Ani v jednom případě jsme neodešli 

poražení. V konečném součtu 2 místo. Slavia Kroměříž 

jako vítěz měla stejný počet bodů, avšak více výher na 

šachovnicích než my. Zřejmě Kroměříž nebude chtít 

postupovat do krajského přeboru a tak bude nabídnut 

postup nám. Vážně o něm uvažujeme zahrát si 

z nejlepšími týmy kraje, byť třeba na jeden rok.  

Celé se to zrodilo bojovným výkonem našich šachistů, 

když to nešlo v zápase předním řadám, zabrali poslední 

šachovnice. Absolutní primát držel Petr Krejčí, který 

získal z jedenácti partií devět bodů. Ale i ostatní členové 

družstva mu úspěšně sekundovali Tomáš Kubín 9/6, 

Roman Sas 11/6, Petr Petřík 4/1,5, Mojmír Prachař 11/ 

6,5, Miroslav Nezdařil 8/3,5, Karel Foltýn 2/2, David 

Prachař 9/4. Výborně hrál Jirka Indrák 11/7 a sekundoval 

mu Jirka Mojžíšek 7/6, bod přidal v jednom zápase 

Roman Šebestík a 1,5 bodu ze 2 přidal Vlastimil Nezdařil.  

Poděkování v prvé řadě patří našemu kapitánovi 

Mojmírovi Prachařovi, jak dokázal celou soutěž řídit 

a organizačně zabezpečit  

Regionální přebor Kroměříž  

V minulosti naše Bčko bojovalo o přední pozice. 

Tentokrát to kapitán Vlastimil Nezdařil neměl vůbec 

lehké a bude to mít ještě těžší příští sezonu. Pokud 

postoupí Ačko do KP tak se hraje ve stejném termínu 

i RP. Již nyní hledá posily.  

Šesté místo z hlediska vývoje, kdy mnohdy hrálo 

mužstvo v 7 hráčích, je velmi solidní výsledek. Podíleli se 

na něm Mojmír Prachař výborných 6,5 bodu z 9 zápasů / 

hrálo pouze 10 mužstev / Miroslav Nezdařil 4/1,5, David 

Prachař 7/3, Jiří Indrák 8/3,5, Jiří Mojžíšek 8/4, Roman 

Šebestík 7/4, Vlastimil Nezdařil 9/4,5 a nejlépe si vedl 

Martin Kucián, který roste zápas od zápasu a získal 7,5 

z 9 zápasů. Zdeněk Jelínek, který se po mnoha letech 

vrátil za šachovnici a v příštím ročníku se jistě zlepší 6/1.  

Bleskový turnaj na Štěpána 

Jak se praví „na Štěpána není pána“ což ovšem neplatí 

v případě šachového oddílu. Již po desítky let je tento 

tradiční turnaj organizován. Je to příležitost, abychom si 

trocho oddechli v polovině sezony, probrali co a jak po 

svátcích, zavzpomínali na kamarády, co již nejsou mezi 

námi a v neposlední řadě si zahráli šachy. 

 
Na start se postavilo 14 borců. Zajímavostí bylo, že se 

přišel podívat náš bývalí hráč Míra Firych a jelikož byl 

lichý počet hráčů, tak byl přemluven, aby si zahrál. 

V konečném důsledku Míra celý turnaj vyhrál. Na 

stupních vítězů ho doplnil tandem rodiny Prachařů. 

 
Konečné pořadí: 1. Miroslav Firych 12,5 bodů 2. 

Mojmír Prachař 11 3. David Prachař 10,5 4. Petr Krejčí 9,5 

bodu 5. Jiří Mojžíšek 9 6. Karel Foltýn 7 7. Jiří Indrák 

7bodů 8. Vlastimil Nezdařil 6 9. Jiří Dostál 5 10. Jaromír 

Kucián 11. Martin Vrána 12. Miroslav Slavík 3 13. Zdeněk 

Jelínek 2 14. Philippe /Francie/ 0  

Závěrem 

Tento ročník byl pro náš oddíl mimořádně úspěšný. Za 

to patří i poděkování vedení naší obce, že nám umožňuje 

hrát v tak důstojných prostorách sokolovny. Dík patří 
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také nejen vedoucím družstev, ale především všem 

hráčům, kteří se na výsledcích podíleli. Sezona 

2024/2025 bude zahájena v říjnu 2024. Před tím se ještě 

sejdeme v Roštíně na Chaloupce Open. 

Míra Nezdařil 

Okresní kolo přeboru škol 

Šachisté ZŠ Zborovice dovezli z Okresního kola 

přeboru škol v šachu v kategorii 1. – 5. tříd bronzové 

medaile. 

 
Okresní kolo přeboru škol, kategorie 1. – 5. třída 3. místo 
zleva Timoteus Políček, František Hanák, Nina Slavíková a 

kapitán Ondřej Štěpánek 

12. prosince 2024 se hrálo v Kroměříži Okresní kolo 

přeboru škol v šachu v kategorii 1. – 5. tříd. Šachové 

družstvo ZŠ Zborovice se umístilo v tomto přeboru na 

vynikajícím 3. místě a odvezlo si tak z turnaje bronzové 

medaile a diplom. Nechybělo mnoho a šachisté ZŠ 

Zborovice se mohli probojovat do Krajského kola přeboru 

škol. ZŠ Zborovice reprezentovali kapitán Ondřej 

Štěpánek, Timoteus Políček, Nina Slavíková a František 

Hanák. Nejlepší výsledek šachového družstva 

zaznamenala Nina Slavíková, která na turnaji neokusila 

hořkost porážky, když 5 partií vyhrála a jednu partii 

remizovala. Velmi pěkně hráli i chlapci, František Hanák 

uhrál 4,5 bodu, Ondra Štěpánek 4 body a Timoteus 

Políček 3 body. Mimochodem ve 4. kole porazili naši 

mladí šachisté loňského okresního přeborníka ZŠ Slovan 

výsledkem 3 : 1! V příštím roce bude ZŠ Zborovice hrát 

Okresní kolo přeboru škol v šachu, a to v kategorii 1. – 5. 

tříd a 6. – 9. tříd. Záruka úspěšné reprezentace školy je 

podmíněna šachovou přípravou. Chlapci a děvčata 

základní školy mají možnost navštěvovat šachový 

kroužek každý čtvrtek od 14:00 do 16:00 hodin. Kroužek 

se koná ve zborovické sokolovně. Přijďte se i vy zasvětit 

do tajů královské šachové hry. 

Jan Štefek 

Mistrovství ČR dětí do 8 let 

Ve dnech 6. – 7. dubna se hrálo v Harrachově 

Mistrovství republiky v šachu v kategorii dívek do 8 let. 

Tohoto mistrovství se zúčastnila Nina Slavíková, žákyně 

ZŠ Zborovice, která v konkurenci 20 děvčat z celé 

republiky, vybojovala velmi pěkné 5. -7. místo. 

 
Nina Slavíková na Mistrovství republiky v šachu 

Nina uhrála 5 bodů z devíti partií, když v turnaji 

zaznamenala 4 vítězství, 2 remízy a 3 porážky. Nutno 

dodat, že 11 děvčat ze startovního pole bylo o rok starší 

než Nina, tato děvčata už příští rok toto mistrovství hrát 

nebudou, o to větší šanci má Nina v příštím roce, kdy se 

chce tohoto mistrovství opět zúčastnit. Jen tak pro 

zajímavost, Nina se v této sezóně zúčastnila celkem 6 

turnajů a ze všech těchto turnajů si dovezla medaili. 
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Měla například velký podíl na tom, že družstvo ZŠ 

Zborovice si dovezlo z okresního kola přeboru škol 

v šachu bronzové medaile. Velké turnajové vítězství 

dosáhla Nina na turnaji „O brankovického krále“, který je 

přeborem šachistů jihomoravského kraje. Nina obhájila 

ve své kategorii prvenství z roku 2022, kdy v turnaji 

přesvědčivě zvítězila jako pětiletá šachistka, v době kdy 

ještě chodila do mateřské školy. Nina se šachu věnuje 

velmi intenzívně, šachy jsou pro ni velkým koníčkem, 

ráda navštěvuje také šachový kroužek ve Zborovicích 

a patří ve své věkové kategorii mezi nejlepší hráčky kraje. 

Tato talentovaná šachistka dozajista jednou posílí 

šachové družstvo dospělých hráčů Zborovic, které nyní 

hraje Krajskou soutěž zlínského kraje. Je jen škoda, že 

podobných šachistů jako je Nina, nemáme ve Zborovicích 

více. 

Jan Štefek 

TJ Pilana Zborovice 

Úvodní slovo předsedy 

Tělovýchovná jednota zaznamenala za posledního půl 

roku velké změny. Tou nejzásadnější bylo odstoupení 

předsedy Marka Šprni a dalších členů výboru. Nový výbor 

TJ má nyní toto složení: Ivan Gröpl – předseda, Martin 

Střelec – místopředseda, Jaromír Štěpánek – sekretář, 

Mojmír Prachař, Ladislav Dvořák, Jiří Kocourek, Martin 

Šumbera – členové výboru. Za hlavní cíle jsme si určili 

stabilizaci klubu, což se nám postupnými kroky díky 

konstruktivní spolupráci s obcí daří, udržení všech 

mládežnických kategorií v kooperaci se sousedními 

Zdounkami a zachování pouze jednoho mužského 

družstva. Jarní část soutěží ještě musíme trávit v azylech 

ve Zdounkách a Troubkách. Funkcionářům obou těchto 

klubů děkujeme. Živo už je ale i u nás na hřišti. Obec 

v průběhu zimy zajistila zastřešení kabin a tribuny, nová 

plastová okna a další dílčí práce, které by měly i nadále 

pokračovat. Aktuálně také svépomocí realizujeme 

renovaci laviček na tribuně. A nejlepší zpráva nakonec. 

Zastupitel pan Ivo Sokolínský zajistil mobilní kontejnery, 

které nám budou sloužit jako dočasné kabiny a sociální 

zařízení. Pracovníci obce během letní pauzy připraví 

buňky tak, aby byly nachystané na novou sezónu. Panu 

Sokolínskému i panu starostovi patří velké poděkování 

a my už se těšíme, až se od léta budeme na našem hřišti 

opět potkávat, nejen na fotbalových trénincích 

a zápasech, ale i dalších kulturních událostech, které 

budeme pro občany Zborovic organizovat. Závěrem 

děkuji za podporu partnerům klubu a to firmám Alfa 

Blades a.s., Pilana S.B., VAK Kroměříž a.s., obci Zborovice 

a v neposlední řadě všem členům a příznivcům klubu.  

Ivan Gröpl, předseda TJ 

Školička 

Jarní část fotbalové sezóny máme téměř za sebou. Od 

ledna jsme se zúčastnili několika turnajů, kde děti 

předvedly skvělé výkony. Trénovat jsme začali poctivě již 

v lednu, a to v tělocvičně základní školy ve Zborovicích. 

Přidaly se k nám i děti, které navštěvují tuto základní 

školu a rozšířily tak naši partu o více členů. Teď, když 

počasí dovolí už využíváme venkovní prostory hřiště TJ 

Pilany. Přes prázdniny dáme dětem zasloužené volno 

a od půli srpna začneme zase pravidelně trénovat.  

Tímto bychom velmi rádi poděkovali všem rodičům 

a ostatním rodinným příslušníkům, kteří podporují naše 

děti v tom, co je baví. Velké díky také patří našim 

nejmenším, protože je vždy úžasné sledovat hřiště 

šťastných a spokojených dětí. 

 
Fotbalová školička je skvělou příležitostí pro děti, aby 

rozvíjely své dovednosti a navazovaly i nová přátelství. 

Děti se snažíme vést k férovému jednání, respektování 

pravidel a týmové spolupráci, což jsou hodnoty, které je 

provázejí i v běžném životě.  

Aneta Náplavová a Petr Novotný, trenéři školičky 
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Mladší a Starší přípravka 

Po absolvování zimní přípravy a několika halových 

turnajů jsme vstoupili do jarní části, kdy jsme dohráli 

zbylou část soutěže a podle umístění jsme byli 

rozlosování do skupiny o konečné 5. - 9. místo, ve které 

zatím vyhráváme všechny zápasy. Věřím, že 

v nastaveném trendu budeme pokračovat a sezonu 

zakončíme na co nejlepším místě. Následující sezonu se 

bude spousta dětí přesouvat do mladších žáků a posunou 

se v kariéře zase o krok dále. Od podzimní části bychom 

se měli vrátit na hřiště ve Zborovicích, na což se velice 

těší děti, rodiče i fanoušci. Tímto bychom chtěli všem 

dětem i rodičům poděkovat a popřát další krásné 

fotbalové zážitky a pohodové prázdniny. 

Jaromír Štěpánek a Jiří Pektor, trenéři přípravky 

Mladší a starší žáci 

Obě žákovská družstva navázala na minulé sezóny 

a po kvalitně absolvované zimní přípravě se pohybují na 

špici tabulky a do posledního kola budou bojovat 

o mistra okresu Kroměříž. Nejdůležitější ovšem je 

znatelný progres, který děti vykazují, jelikož v tomto věku 

jsou případné pokroky vidět nejvíce. Tímto děkuji všem 

trenérům a funkcionářům, kteří se o tyto kategorie 

starají a rodičům za projevenou důvěru a obětování 

volného času. Všem dětem přeji spoustu sportovních 

i osobních úspěchů, a hlavně, aby je neopouštěla radost 

ze hry.  

Ivan Gröpl, předseda TJ 

Dorost  

Po minulé sezóně, kdy se kluci sžívali s hrou na 

velkém hřišti a na jejíž konci už byl evidentní velký 

pokrok, jsme se v této sezóně stali černým koněm 

soutěže a ve zbytku sezóny budeme bojovat o nejvyšší 

příčky tabulky. Jsem rád, že kluky fotbal baví a můžeme 

se pyšnit velice dobrou tréninkovou morálkou. Za 

připomenutí určitě stojí, že po dlouhých 10 letech zasáhl 

do zápasu mužů Zborovic první odchovanec – Vojta 

Klenovský, kterého jsme u nás v klubu vychovali od 

školičky až po současnost. Je to důkaz toho, že naše úsilí 

má smysl a doufám, že další hráči jej budou v budoucnu 

následovat. Děkuji všem funkcionářům za poskytnutý 

servis, rodičům za důvěru a hráčům za skvělé výkony.  

Ivan Gröpl, trenér dorostu 

Muži 

Během zimní pauzy došlo v našem mužském 

fotbalovém týmu k radikálním změnám. Z důvodů 

ukončení spolupráce s jedním z hlavních sponzorů 

našeho spolku, odstoupení výkonného výboru a odchodu 

mnoha hráčů, kteří působili v našem A mužstvu, muselo 

zaniknout B mužstvo a ukončit tak působení v okresním 

přeboru Kroměříž. Zimní přípravu na jarní část sezóny 

jsme zahájili pouze s jediným mužským týmem, které 

dnes tvoří většina hráčů ze zaniklého B mužstva. V zimní 

přípravě jsme v přátelských utkáních ani jednou 

nezaváhali a to nám dodalo sebevědomí do těžkých 

zápasů, které nás na jaře čekaly. Působení v 1.A třídě 

Zlínského kraje bylo pro mnoho hráčů obrovským 

výkonnostním skokem a dalo se očekávat, že tabulkou 

této soutěže budeme klesat níž a níž. Tabulkou skutečně 

náš tým klesá, ale je nutné zmínit, že v mnoha zápasech 

jsme byli více než vyrovnaným soupeřem a dokonce jsme 

dokázali v jednom zápase zvítězit. I když to zatím vypadá, 

že soutěž udržíme, tak opak bude pravdou. Jelikož zápasy 

této soutěže vyžadují hodně cestování, které nesou, jak 

časovou, tak finanční zátěž, rozhodli jsme se sestoupit 

níže. V současné době se rozhodujeme, jakou soutěž 

budeme na podzim hrát, ale s největší pravděpodobností 

to bude opět okresní přebor Kroměříž. Doufáme, že pro 

tuto soutěž udržíme kádr v současné podobě a snad by 

ho i mohli rozšířit hráče, kteří u nás již dříve působili. 

 
Nutno ještě dodat, že v nové sezóně bychom snad 

měli hrát opět ve Zborovicích a potěšit tak naše 

fanoušky, kteří si zaslouží poděkování za neustálou 

podporu.  

Martin Střelec, trenér mužů 

Obnova křížku 

Dne 7. 6. 2024 byl restaurátorem panem Vilémem 

Čechem za technické pomoci pana Lukáše Foltýna 

vztyčen poslední monument restaurovaného křížku na 

Podlavčí. Byla tím dovršena více než dvouletá práce pana 

restaurátora, a zároveň naplněno usnesení zastupitelstva 

obce k postupné údržbě těchto památek dávných časů 
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v našich obcích. Kříž byl v minulosti několikrát terčem 

vandalismu, a to mj. i z důvodu materiálové volby, kdy 

byl často osazován litinovým odlitkem. V současné 

podobě je kříž zhotoven z pískovce. Tato materiálová 

volba tak vhodně doplňuje pískovcový piedestal, na 

kterém je v zadní části stále dobře vidět, důvod výstavby 

tohoto kříže v minulosti – epidemie cholery. 

 

Dětský den na hřišti ve Zborovicích 

V sobotu 1. 6. 2024 se na hřišti ve Zborovicích konal 

Den dětí. Na pořadatelství se podílel kolektiv SDH 

ZBOROVICE a TJ PILANA ZBOROVICE ve spolupráci s obcí 

Zborovice. 

 

I přes velice proměnlivé počasí a pár deštivých mraků 

si troufnu říct, že se akce povedla a děti byly spokojené. 

Kdo se akce zúčastnil, mohl shlédnout výstavu 

zemědělské a hasičské techniky z naší obce i okolních 

obcí. Policejní dodávka a osobní vozidlo zaujalo nejen 

malé, ale i velké. Po celém fotbalovém hřišti probíhaly 

soutěže. Na starosti je měla naše mládež, a pro soutěžící 

děti byla připravena sladká odměna. V tombole bylo 

krásných 260 cen a o příjemnou atmosféru se nám celé 

odpoledne staral pan Dvořák, který pouštěl jednu 

hudební pecku za druhou. Na závěr byla možnost 

projížďky vyprošťovacím vozem nebo parádní pěnová 

koupel, o kterou se postarali hasiči. 
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Tímto bych chtěl poděkovat všem, co se na akci 

podíleli - sponzorům, majitelům vystavené techniky, 

organizátorům a především zúčastněným dětem, protože 

to byl jejich den a bez nich by to nešlo. 

Jiří. Kocourek 

 

 

 

Osvobození Zborovic 

I ve Zborovicích jsme si připomněli dny osvobození 
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Pohádkový zámeček a řemeslný jarmark 

Konečně začalo období, kdy se opravdové jaro 

ukázalo v plné kráse, a rodiny s dětmi mohly vyrazit za 

novým dobrodružstvím do Zborovic. 

 
Cílem byl: „Pohádkový zámeček a řemeslný jarmark“ 

Začátek v 10 hod. Času dost, že? Omyl. Fronta zážitku 

chtivých rodin se táhla nejen u jednotlivých atrakcí, 

soutěží, tvořivých dílniček a malování na obličej, ale již od 

stolku, kde se přihlašovalo a získávaly se startovací 

kartičky. Na úvod celého sobotního dne vystoupily 

v programu děti z tanečního studia Henzély a místní 

mateřské školy, se svým divadelním zpracováním 

pohádek a tanců. 

 
Nechyběla ani možnost povozit své ratolesti na 

ponících. A kdo má rád pohádkové postavy? No všichni. 

Ať jsou malí, velcí či dospělí. Setkáním s Mickey mousem, 

Minnie, šmoulou, kačerem Donaldem a Tlapkovou 

patrolou neunikl nikdo, a navíc se s nimi mohl každý 

vyfotit i zatancovat při celodenní diskotéce.  

Celou akci doprovázelo i skvělé jídlo, pití, ledová tříšť 

i zmrzlina. 

 
Zábavy bylo pro všechny až až. 

Poděkování si zaslouží za řemeslný jarmark nejen pan 

Radim Klimek, ale i za zábavnou stezku PS Mláďata pod 

vedením manželů Sakařových, děti z TS Henzély a MŠ 

Zborovice. Za další doprovodné akce děkujeme firmě 

CHABI produktion s. r. o. 

Přestože letos to pro Zborovický zámek byla premiéra, 

doufáme, že nezůstane jen u ní. Již nyní se těšíme na 

další rok. A s tímto přáním bylo společně vypuštěno 

hejno poštovních holubů. 

 
V odpoledních hodinách se s „Pohádkovým 

zámečkem“ loučilo až devět set spokojených návštěvníků 

s novými zážitky.  

Manželé Drobilovi 
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Společenská kronika 

V období od června do září 2024 oslaví významné 

životní jubileum tito spoluobčané: 

Červenec 

Machourková Anežka – 92 let 

Marková Antonie 

Zehnulová Eva 

Němcová Aloisie 

Boháčková Anna 

Skopalová Jarmila 

Kamrla Zdeněk 

Přikrylová Anna 

Srpen 

Šumberová Ludmila – 97 let 

Spáčilová Danuška – 91 let 

Hofrová Alena 

Zapletalová Jarmila 

Derková Marie 

Pohlová Antonie 

Šigutová Světlana 

Září 

Král Miroslav – 90 let 

Nezdařilová Marie 

Foltýnová Jarmila 

Štefaniková Eva 

Nesvadba Ladislav 

Barnet Jaromír 

Poláčková Věra 
 

Zde uvedení jubilanti jsou seřazeni od nejstarších, 

uvedení oslaví 70, 75 nebo 80 a více let. 

Jubilanti jsou uvedeni, pokud nevyslovili nesouhlas. 

Rok 2023 

Celkový počet obyvatel k 31. 12. 2023 je 1474. Z toho 

257 do 18 let a 1182 nad 18 let. V roce 2023 se narodilo 

8 dětí (1 Medlov, 7 Zborovice) a zemřelo 22 občanů. 

Průměrný věk obyvatel je 43 let. 

 

 

 

 

 

 

Kalendář akcí 

Červenec 

So 6. 7. KČT – Vsetínské vrchy 

Srpen 

Pá 9. 8. SDH Zborovice – noční soutěž (PS8, PS12) 

So 10. 8. SDH Zborovice – noční soutěž MH 

So 17. 8. TJ Medlov – Hod kladivem a pití piva na čas 

So 17. 8. SDH Medlov – Hodová zábava 

Ne 18.8. Hody Medlov, koncert Zdounečanky 

So 24. 8. Slavnostní předání hasičské zbrojnice 

So 24. 8. SDH Zborovice – Hodová zábava (Benny Q) 

Změna termínů vyhrazena 

Upozornění občanům 

Žádáme občany obou našich obcí, aby do WC 

nevhazovali vlhčené ubrousky a přířezy z netkané textilie. 

V kanalizaci se tyto nerozpustí a způsobují vážné 

problémy na technologii ČOV – dochází k poruchám 

kalových čerpadel. Výměna čerpadla probíhá v hloubce 

5 m, je fyzicky velmi náročná a opravy čerpadel jsou 

finančně nákladné. Děkujeme za pochopení. 

Sdělení z matriky 

Žádáme rodiče nově narozených dětí, kteří mají zájem 

o vítání občánků, aby se přihlásili na obecním úřadě. 

Z. Bartošová, matrikářka 
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